2010/2011学年浙江大学“中国政府专项奖学金——高校研究生项目”招生办法

浙江大学“中国政府专项奖学金——高校研究生项目”系中国教育部设立的全额奖学金项目，旨在支持建设国际高水平大学，打造中国高等教育品牌而提供的全额奖学金项目。受中国教育部委托，浙江大学面向全球招收全日制中国政府奖学金来华留学研究生。
一、 奖学金内容及期限

1、奖学金名额：30名。

2、奖学金内容：全额奖学金 

— 免交注册费、学费、实验费、实习费、基本教材费和校内住宿费；

— 提供学生在学期间生活费，硕士研究生1700元/月，博士研究生2000元/月；

— 提供门诊医疗服务和中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险；

— 提供新生一次性安置费1500元/人。

注：详细的奖学金内容请查看中国国家留学基金管理委员会网站（网址  http://www.csc.edu.cn )。
3、奖学金期限

奖学金期限与各专业学制相同（硕士研究生学制2-3年，博士研究生学制3-3.5年）。汉语授课专业奖学金获得者，如其汉语水平未达到进入专业学习要求，来华后须先进行1年的汉语补习，考试合格后方可入专业学习。凡需汉语补习者奖学金期限相应增加1年。
二、申请途径和申请时间

申请人直接向浙江大学提出申请，递交或邮寄申请材料至浙江大学国际教育学院。

申请截止时间：2010年1月15日
三、申请人资格

1、申请人须为非中国籍公民，身体健康。

2、申请人须为非在华学习的学生。

3、申请人学历和年龄要求：

— 来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过35周岁；

      — 来华攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄不超过40周岁。

4、学业成绩优良。

5、具有较强的科研能力。

四、招生专业

面向留学生招生的中、英授课专业。具体专业请参照浙江大学硕士研究生、博士研究生招生目录（浙江大学研究生院网址：http://grs.zju.edu.cn）。 鼓励申请人提前自行联系相关专业导师，如申请人已获得我校相关导师邀请信，请在申请材料中附上。
五、申请材料提供

申请人必须如实填写和提交以下申请材料（均为一式两份）：
1. 《中国政府奖学金申请表》（下载http://iczu.zju.edu.cn）, 用中文或英文填写。

2. 经过公证的最高学历证明。如申请人为在校学生或已就业，需另外提交本人就读学校出具的在学证明或就业单位出具的在职证明。中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文。

3. 攻读硕士学位学者须提供本科阶段成绩单；攻读博士学位者须提供本科阶段和硕士研究生阶段成绩单。中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文。

4. 护照复印件1份及近期照片1张（白色背景，大小35mm×45mm）。

5. 个人学习和研究计划（不少于800字），用中文或英文书写。

6. 提供两名教授或副教授的推荐信，用中文或英文书写。

7. 发表过的学术论文或学术成果（如有）。

8. 《外国人体格检查记录》（复印件，原件自行保留）：此表格由中国卫生检疫部门统一印制，需用英文填写（下载http://iczu.zju.edu.cn 或 http://www.csc.edu.cn/uploads/forms/foreinphy.pdf ）。申请人应严格按照《外国人体格检查记录》中要求的项目进行检查。缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医生和医院签字盖章的《外国人体格检查记录》无效。鉴于检查结果有效期为6个月，请申请人据此确定本人进行体检的时间。
上述申请材料须由申请人本人于2010年1月15日前交递或邮寄到浙江大学国际教育学院。无论录取与否，申请人材料均不退还。
六、录取及通知

1. 学校对申请人的申请材料进行评审，择优录取。

2. 2010年2月1日前学校将录取结果报国家留学基金管理委员会审核。

3. 经国家留学基金管理委员会审核批准后，学校将通知奖学金获得者，并发放《录取通知书》等相关录取材料。
七、其他

1. 奖学金获得者来华后须按照中国政府奖学金有关规定进行管理，根据《中国政府奖学金年度评审办法》每年参加奖学金年度评审。

2. 奖学金生如因个人原因不能按期完成学业，奖学金期限不予延长。

3. 奖学金生因患严重疾病需休学者，应回国休养，回国旅费自理；经学校批准休学者，享受奖学金资格最长可保留一年，但休学期间停发奖学金生活费。奖学金生因其他原因休学者，其享受奖学金的资格不予保留。

4. 本招生办法由浙江大学国际教育学院负责解释。
八、联系方式

浙江大学 国际教育学院

电话： +86 571 87953101 

传真： +86 571 87951755 

电邮： zjuyhh@zju.edu.cn
网址： http://iczu.zju.edu.cn/
地址：中国 杭州市 浙大路38号 浙江大学玉泉校区 W-99信箱 国际教育学院
邮编：310027
APPLICATION PROCEDURES FOR
CHINESE GOVERNMENT SCHOLARSHIP
-UNIVERSITY POSTGRADUATE STUDY PROGRAM

Chinese Government Scholarship-University Postgraduate Study Program (CGS-UPSP) is established by the Ministry of Education of China (hereinafter referred to as MOE) aiming to offer support in developing international high level universities and promote Chinese higher education brand. Entrusted by MOE, Zhejiang University recruits CGS-UPSP-supported international graduate students across the world.
I. Basic Information and Duration of the Scholarships
1. Number of scholarship students to be admitted: 30 
2. Coverage of the scholarship:
- Exemption from tuition and fees for registration, laboratory experiments, internship, basic learning materials, and intramural accommodation;

- Living allowance:  CNY 2,000 per month for doctoral students; CNY 1,700 per month for master’s degree students

- Fees for outpatient medical services and Comprehensive Medical Insurance and Benefit Plan for International Students in China;

- A one-off settlement subsidy for new students after registration: CNY 1,500 per person.

  Note: For more detailed information, please visit the website of China Scholarship Council:

http://www.csc.edu.cn 
3. Categories of Applicants and Duration of the Scholarship
	Categories of Applicants
	Duration of Scholarship

	Master’s Degree Students
	2-3 academic years

	Doctor’s Degree Students
	3-4 academic years


Note: In principle, courses will be taught in Chinese. Scholarship students without sufficient Chinese language proficiency are required to take one-year remedial Chinese language courses and pass the relevant test prior to the studies in their specialties. For those who take the one-year remedial Chinese language courses, the duration of the scholarship will be extended correspondingly.
II. When and how to apply:
Applicants can directly submit or send the application materials to the International College, Zhejiang University.

Application deadline: January 15, 2010.
For updated information, please visit: http://iczu.zju.edu.cn
III. Eligibility Requirements

1. Applicants must be non-Chinese nationals and in good health.
2. Applicants are not studying in Chinese universities.
3. Education background and age limit:
- Applicants for Master’s degree studies must have bachelor’s degree and be under the age of 35;
- Applicants for Doctoral studies must have master’s degree and be under the age of 40.

4. Applicants should have a competitive academic record.

5. Applicants should have strong scientific research ability.

IV. Choices of Specialties 
Zhejiang University offers graduate programs with Chinese or English as media of instruction. For more specific information, please check the List of Fields of Doctoral Studies and Master’s Degree Studies of Zhejiang University (please visit the website of Graduate School of the university: http://grs.zju.edu.cn)
Applicants are encouraged to contact their prospective supervisors prior to application and are expected to enclose in their application package the relevant recommendation letters written by those supervisors.
V. Application Materials

The applicants must fill in and provide the following materials truly and correctly (in duplicate).

1. Application Form for Chinese Government Scholarship (available at http://iczu.zju.edu.cn), filled in Chinese or in English. 

2. Highest diploma (notarized photocopy). If applicants are university students or already employed, they should also provide documents of being university students or on-post employees. Documents in languages other than Chinese or English must be attached with translations in Chinese or English.

3. Applicants for doctoral studies need to provide notarized copies of their undergraduate and graduate transcripts. Applicants for master’s degree studies need to provide notarized copies of their undergraduate transcripts. Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with translations in Chinese or English. 

4. Photocopy of the applicant’s passport and one recent photos (white background, 35mm × 45mm in size)

5. A study or research proposal in Chinese or in English (no less than 800 words)

6. Two letters of recommendation from full professors or associate professors (in Chinese or English)

7. Published academic papers or other academic achievements (if applicable)

8. Photocopy of Foreigner Physical Examination Form (printed by Chinese quarantine authority. Applicants are expected to keep the original copies) filled in English (available at http://iczu.zju.edu.cn). The medical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete records or those without the signature of the attending physician, the official stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicants are invalid. The medical examination results will be valid for 6 months. All applicants are kindly requested to take this factor into consideration as they plan to take the medical examination.
Applicants must submit or send the above materials to the International College of Zhejiang University before January 15, 2010. Application materials will NOT be returned regardless of the result of application.

VI. Admission and Notification

1. Zhejiang University will review all the application materials. Decisions for admission and for granting the scholarships will be made on the basis of the applicants’ competitiveness, academic record and otherwise.
2. The name list of the scholarship awardees for graduate programs will be sent to China Scholarship Council for review before February 1, 2010.

3. After the name list is reviewed and approved by China Scholarship Council, the scholarship awardees will be notified by the university and Admission Notice and other relevant documents will be sent to them directly.

VII. Notes
1. Scholarship students’ affairs are managed according to the relevant regulations of Chinese Government Scholarship. Scholarship students must go through the Annual Review of the Chinese Government Scholarship Status.
2. The duration of the scholarship could not be extended if the awardees fail to complete their studies due to personal reasons.
3. Scholarship students who have to suspend their studies due to illness must return to their home country for further treatment and recovery. Expenses for the international travel to and from the university will be borne by the students themselves, and their scholarship status will be reserved for one year at most, with the monthly living allowance stopped during the suspension. Scholarships of the students who suspend their studies for reasons other than illness will not be reserved.
4. The International College of Zhejiang University is responsible for the interpretation of the scholarship granting procedures and regulations.
VIII. Contact Information

International College of Zhejiang University:  
Tel: +86 571 87953101   
Fax: +86 571 87951755
Email: zjuyhh@zju.edu.cn

Office of Degree Student Affairs
International College
Yuquan Campus, Zhejiang University
Postal Address:
P.O. Box W-99
International College 
Yuquan Campus, Zhejiang University 
Hangzhou 310027, Zhejiang Province
P.R.China  
